
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 1.02.2016 kl. 09:15 -  12:30 i lokale F5 på Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due 
Næstformand: Hanne Vedersø 
Rigmor Nielsen - afbud 
Vibeke Davids Hansen - afbud 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Bent Jakobsen 
Jimmy Sarvad

Dagsorden

1. Orientering fra Kommunen
v/ afdelingsleder Hanne Larsen 9.15 -  10.00

• Analyse og ny strategi i Ældre og Sundhed
I forbindelse med analysen er Døgnplejen og Sygeplejen påbegyndt 
tidsregistrering, det følges op af plejeboligområde, hvor registreringen 
foretages i uge 9 og 10. Tidsregistreringen skal give et overblik over 
tidsforbrug i forhold til borgerkontakt og samarbejde med øvrige parter. 
Der er planlagt workshop primo marts, hvor ledere, konsulenter og 
medarbejdere skal deltage.

• Forbrug af vikarer
Ældrerådet spurgte til vikarforbruget. Statistik viser, at vi har et højt 
forbrug i forhold til landsgennemsnittet.
Det store vikarforbrug skyldes flere forskellige faktorer, fx BUM 
afregningsmodel, særlige borgerforløb, problemer med at rekruttere 
personale til Nordhøj og et højt sygefravær.
Iflg. anbefalinger for brug af vikarer skal 80 % være faste 
medarbejdere, mens de resterende 20 % må dækkes af vikarer. Faste 
vikarer skal ansættes og have et fastsat timeantal.

• Indkvartering af flygtninge
Beboerne på Tolleruphøj har modtaget brev om indkvartering af 
flygtninge i den gamle Rehabiliteringsafdeling. Alle bo-grupper har givet 
høringssvar. Ældrerådet fremsender høringssvar efter dagens møde, 
hvor emnet drøftes.

• Organisationsændring
Den nye organisation har medført udfordringer, som gør det nødvendigt 
med en justering. For at skabe et sammenhængende og godt 
borgerforløb og styrke planlægningen overgår sygeplejen til distrikterne i
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Døgnplejen pr. 1. marts 2016. Akutteamet overgår til 
Rehabiliteringsafdelingen med det formål fortsat at styrke det regionale 
samarbejde.

• Hjertestartere
Der er opsat hjertestartere på alle 6 omsorgscentre, de er placeret 
indendørs tæt på udgang. På Solgården og Nordhøj er der taget højde 
for placeringen i forhold til træningsenheden.
Leverandøren sørger for, at hjertestarterne bliver registreret, og der er 
indgået aftale om undervisning af medarbejderne og servicering af 
hjertestarterne.

• Brandsikkert hjem
Der er i budget 2016 afsat midler til brandsikring af hjem. Det vurderes, 
at 50 hjem i løbet af 2016 kan få et brandforebyggende tilsyn af 
Beredskabet. Borgeren skal give tilsagn før der foretages en screening af 
hjemmet. Der kan med indsatsen leveres brandforebyggende 
hjælpemidler såsom vandforstøver, brandhæmmende sengetøj og 
mindre brandslukkere.

• Træningsenheden og byggeri på Pedershave 
Træningsenheden samles på Solgården og Nordhøj pr. 1. maj 2016. 
Flytningen af Træningsenheden fra Pedershave er afhængig af 
ombygningen på Pedershave, idet der skal etableres et køkken, hvor der 
i dag er træningslokale.
Tidsplanen for byggeriet på Pedershave overholdes. Der er rejsegilde 
den 15. marts 2016 kl. 9.30 -  11.00.

• DoseSystem
Der er indkøbt 30 stk. DoseSystem, som er en medicindoseringsenhed, 
der placeres hjemme hos borgeren. Enheden giver besked, når 
medicinen skal indtages, og hvis dette ikke sker, giver enheden besked 
til sundhedspersonalet. Enheden skal afprøves i to af Døgnplejens 
distrikter og medvirke til at gøre borgerne mere selvhjulpne og reducerer 
antallet af besøg hos borgerne. Erfaringer fra andre kommuner, som 
anvender DoseSystemet, er positive.

• Lille Ruth
Der er indgået aftale med omsorgsklovnen Lille Ruth om i alt 60 besøg i 
det kommende år. Hun skal besøge Pedershave, Haven, Nordhøj og De 
Tre Ege.

Bent gjorde opmærksom på en personlig oplevelse. Hanne undersøger 
sagen.

2. Godkendelse af dagsorden og referater fra den 04.01.16
Godkendt.

3. Orientering fra formanden
Der afholdes årsmøde i Regionsældrerådet tirsdag den 9. februar. Der er 
rejst forslag om kontingentbetaling til Regionsældrerådet. Kontingent 
skal blandt andet dække kørselsudgifter og foredragsholder.
Lise Lotte og Bent deltager.
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og værdighedspolitik i ældreplejen" afholdes den 29. februar, samme 
dag som Ældrerådets møde i Frederikssund. Der er mulighed for at 
deltage på arrangementet i Næstved, som afholdes den 2. marts 2016.

Der er modtaget invitation til rejsegilde på Pedershave den 15. marts kl. 
9.30 -  11.00.

4. Økonomi
Udgår - afbud fra Rigmor.

5. Sager til høring
Sager til Sundhedsudvalgets møde den 2. februar 2016 tages til
efterretning.

Lise Lotte udarbejder høringssvar til Velfærdsudvalgets møde den 4. 
februar 2016. Høringssvar medsendes referatet.

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
Som repræsentanter for henholdsvis Slangerup Boligselskab og 
Hornsherred Almennyttige Boligselskab deltog Jimmy og Erik på 
dialogmøde den 19. januar i byrådssalen.
Den kollektive trafik, anbringelse af flygtninge og kommunens 
anvisningspligt i forhold til almennyttige bebyggelser blev drøftet. 
Herudover har Jimmy deltaget på beboermøde i Haven.

Danske Ældreråd har i samarbejde med Danske Seniorer afholdt møde, 
hvor Hanne deltog. På mødet deltog også Sundheds- og Ældreminister 
Sophie Løhde.

Hanne har været til bestyrelsesmøde i Danske Ældreråd og 
til møde med politikere på Christiansborg.

Lise Lotte har været til møde på Nordhøj, hvor den nye vaskeordning af 
beboernes tøj blev drøftet.

Ole og Bent var til besigtigelse af byggeriet på Pedershave den 11. 
januar.

7. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget -  intet.

Teknisk Udvalg
Christian og Bent orienterede om frigivelse af anlægsmidler til cykelstier, 
etablering af regional oversvømmelsessikring ved Kronprins Frederiks Bro 
og ny idrætsby.

Som svar på Ældrerådet bemærkning under pkt. 9 i referat af den 4. 
januar 2016 kan det oplyses, at der i forbindelse med udskiftning af 
vejbelysningen er registeret veje, hvor der er behov for at opsætte flere 
lamper. Forslag om indkøb af ekstra armatur afventes godkendt.

Uddannelsesudvalget -  intet.
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Vækstudvalget -  intet.

8. Næste møde
Mandag den 29. februar 2016, mødelokale F5 på Rådhuset.
Afbud fra Vibeke og evt. Hanne

9. Eventuelt
Jazz festival i Slangerup har sendt en forespørgsel til Jimmy, om 
deltagelse i arrangementet, som løber af stablen den 27. august 2016. 
Ældrerådet besluttede at deltage.

Hanne oplyste, at der ikke er lavet nyhedsbrev i januar måned.

Jf. aftale om tjek af kommunens hjemmeside, stillede Hanne spørgsmål 
til forståelsesrammen af flere udtryk / ord brugt på hjemmesiden.
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